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e tre cheferna i koncernens led-
ningsgrupp skrattar mycket när de 
samlar sig för samtalet. Det märks 

tydligt att förhoppningarna är stora inför det 
kommande året.

Andreas: – Det ser bra ut på arbetsmarkna-
den för vår del. Detta är kanske första gången 
i historien som vi inte lägger ett enda varsel i 
hela koncernen på vintern. Det innebär både 
trygghet och lättnad. Dessutom är det gläd-
jande att få åka omkring och meddela med-
arbetarna detta.

Klas: – Vi är bra rustade för de saker som vi 
själva kan påverka. Men oron finns kring vad 
som händer med verksamheten om pande-
min drar i gång igen. En positiv sida av pan-
demin är att vi tagit fram rutiner för hur vi 
jobbar i olika delar av verksamheten.

Jan: – Det känns jättespännande inför 2022 
och det är så skönt att vi inte lagt några varsel.

Hur välfylld är orderboken inför 2022?
Jan:  – Det ser bra ut. Vi har erhållit några 
entreprenader som har stor betydelse för oss. 
Vi känner en trygghet där.

Klas: – Jag kan inte minnas att vi haft så väl-
fyllda orderböcker vid ett årsskifte som nu.

Andreas: – Vi har en bra orderstruktur över 
alla avdelningar i koncernen. Marknaden är 
ganska god. Det finns gott om jobb där ute. 
Vi har en fast och trygg kundkrets som också 
delat ut jobb. En anledning till detta är att vi 
syns mycket och är ganska dominerande på 
de orter vi verkar. Dessutom jobbar vi närmare 
våra kunder än tidigare.

Jan: – Ja, det gör vi. Igår tomtade jag lite hos 
några kunder. Då kände jag på vissa kontor 
att de släppte vad de höll på med. De sätter 
sig och tar en fika och pratar utan att titta på 
klockan och fundera på när jag ska gå. Det sker 
istället jättebra samtal som öppnar och ger.

Andreas: – Vi har alltid haft goda relationer 
med kunderna. Detta har stärkts under pan-
demin eftersom vi hjälpts åt att klara krisen.

Jan: – Dessutom har det stor betydelse för 
vår attraktionskraft att vi har både golv, 
måleri samt kakel och klinker. Vi har blivit 
allt bättre på att marknadsföra detta. Något 
som verkligen uppskattas på marknaden. Det 
finns en kontakt dit man vänder sig. Det är 
värt mycket, främst för våra proffskunder. 

– Dessutom har det varit viktigt att vi är 
ett bra gäng inom Miljönären. På senare tid 
har jag haft flera medarbetarsamtal som  
genomgående gett jättebra betyg. Och det 
blir bättre för varje år. Vi hjälper varandra 
mycket mer nu jämfört med tidigare.

Andreas: – Frågan är om vi överlag haft ett 
bättre lag någon gång.

Klas: – Ja, det finns en glädje och bra stäm-
ning på kontoren där man hjälper varandra.

Vilken är er största utmaning  
för framtiden?
Klas: – Rekryteringen. Det finns flera ut-
redningar som visar att inom det geogra- 
fiska området, som vi verkar i, finns ett stort  
glapp mellan de som lämnar yrket och de 
som tillkommer.

Vart är 
vi på väg?

Färgtrycket Nummer 4 2021

Bra orderingång – men  
rekryteringen är utmaningen

Förhoppningen var då att 
nu skulle det värsta vara över 
och vi skulle kunna återgå till 
ett mer normalläge. Tyvärr så 
har det inte infriats och vi läser 
återigen braskande rubriker. 

I det kända tv-programmet 
På spåret ställs frågan: ”Vart är 
vi på väg”. I programmet finns 
ett givet svar, oavsett svårig-
hetsnivå. 

Men i livet utanför tv-soffan 
önskar vi, oavsett nivå, svaret 
på frågan, men inga svar verkar 
kunna ges. Däremot är det lätt-
are att svara på den frågan när 
det gäller verksamheten. 

Som jag skrev senast, står 
vi starkt även om det säkert 
känns påfrestande med den här 
svajigheten. Det jobb vi gjort 
både långsiktigt och kortsiktigt 
(coronan) är en bra grund att 
fortsätta ifrån. 

Tittar vi snabbt på nuläget 
gäller följande:
 Vi har inte varslat personal.
 Vi har god framförhållning  

 och många uppdrag.
 Vi har rutiner för pandemin. 

I de förberedelsearbeten som 
vi just färdigställt inför 2022 
har vi nytta av alla erfarenheter 
från pandemin. I de medarbe-
tarnedslag, som ni kommer att 
läsa om i detta nummer, och 
även de som skett spontant, 
styrks jag i uppfattningen att: 
Om vi själva får råda över de 
omständigheter som ges, kom-
mer vi att navigera oss igenom 
utmaningarna! Den känslan 
finns i en tydlig inställning att 
vi alla är med och bidrar till vår 
gemensamma framgång.  

Och vi gör det.
Till sist vill jag 

önska er en God 
Jul och Gott Nytt 
År. Så syns vi på 
det nya året, 
utvilade och 
med fortsatt 
god hälsa för 
att ta oss an 

det nya 
året.

D

Förra gången jag skrev den här 
krönikan i Färgtrycket var det 
dagen då vi på väg att öppna 
upp efter pandemin. Framtids-
tron var starkare än på länge. 
Nu är det en sån dag igen, men 
nu sker samhällsförändringen i 
andra riktningen.

Klas Hedlund  
Styrelseordförande 
Delägare 
 

Hur ser det ut för Miljönären inför 2022? Vilka är möjligheterna som skapar 
framtidstro? Vilka är de stora utmaningarna? Välkommen till ett samtal  
om det kommande året mellan:
• Andreas Söderqvist, koncern-vd och delägare.
• Klas Hedlund, styrelseordförande och delägare.
• Jan Stenström, produktionschef måleri.
Detta är ett samtal med flera positiva aha-konstateranden blandat med  
allvarliga åsikter om Miljönärens utmaningar.

Andreas Söderqvist  
Koncern-vd och delägare.

MILJÖNÄRENS LEDNING INFÖR 2022



Vad gör ni för att lösa detta?
Andreas: – Det vet vi inte riktigt. Vi får 
försöka hitta flera vägar. Det handlar om 
att hitta goda exempel och ha bra kon-
takt med skolor och utbildningar. Största 
bristen är golvläggare eftersom det är 
minst underlag att hämta ifrån.

Jan: – Hela upplägget är lite tokigt i skol- 
ans värld. Där är det för mycket teori. 
Man måste plugga in kärnämnen och är 
ute på alldeles för lite praktik. Det borde 
vara tvärtom.

– Vi konstaterar att fler vill bli snickare 
och elektriker än målare och golvläggare. 
Jag hoppas att de som väljer att bli målare 
känner att man vill skapa och vara kreativ.

Andreas: – Jag tror att bland bransch- 
organisationerna, de som styr uttagningar- 
na i branschlinjen, är bygg med snicka-
re en stor maktfaktor. Det blir stort fokus 
att utbilda snickare och byggare samtidigt 
som specialgrenarna hamnar vid sidan 
av när man marknadsför vilka linjer som 
finns att tillgå. Här har hela byggbran-
schen ett ansvar att styra till alla grenar. 

Hur nära är vi innan rekryteringen 
blir ett akut problem?
Klas: – Det ligger närmare än vi tror tills 
detta blir ett riktigt akut problem. Det 
står runt hörnet. I dag finns ingen fung-
erande modell att möta upp det behov 
som branschen behöver. 

Är nyanlända svenskar en resurs-
lösning på problemet?
Klas: – En bra validering är ett problem 
med bristande kunskap kring vad detta 

är för något. Dessutom är SFI (Svenska för 
invandrare) och matematiken ett annat 
problem. Alla arbetsgivare jag pratat med 
ser nyanlända komma nöjda ut efter ut-
bildningen, men sedan kan de ändå inte 
göra sig förstådda. De är tyvärr långt från 
arbetsmarknaden inom våra yrken.

En annan utmaning är pandemin. 
Har ni med detta i tankarna  
inför 2022?
Andreas: – Ja, absolut. Det har att göra 
med vilka restriktioner som kommer. 
Dessutom har vi ett ansvar för våra med-
arbetare att vi inte utsätter dem och se-
dan deras familjer för risken att bli sjuka. 
Det vi kan göra är att följa restriktioner. 
Förhoppningsvis blir det inte samma visa 
som tidigare. Det som oroar lite extra är 
att vi skulle få många sjuka på grund av 
pandemin samtidigt som vi har många 
uppdrag att utföra.

Jan: – Vi får vara beredda på att åter- 
införa de regler och rutiner vi införde då 
pandemin var som värst. Inom grupperna 
pratar vi om detta nästan varje morgon.

Vad hoppas ni mest i jobbet inför 
2022?
Andreas: – En god orderingång och att 
alla får vara friska och kan göra bra jobb 
och tycker det är roligt att jobba.

Jan: – Jag hoppas på fortsatt bra order- 
ingång, bra kundrelationer och att våra 
medarbetare får möjlighet att växa i sin 
vardag.

Klas: – Förhoppningsvis är pandemin 
över och vi har alla hälsan i behåll.

Bra orderingång – men  
rekryteringen är utmaningen

Klas Hedlund  
Styrelseordförande och delägare.

Jan Stenström 
Produktionschef måleri.

”Jag hoppas på 
ett bra år där alla 
får vara friska. 
Ser samtidigt 
fram emot nya 
arbetsuppgifter.”
Olle Eriksson, 
Marknad.

”Att jobbet ska fortsätta 
på samma sätt som det 
gjorde 2021.”

Liza Björklund 
Löneadministration.

”Att även de södra del- 
arna av vårt verksam-
hetsområde ska uppleva 
lika stort tryck som det 
just nu är i Sälen och 
Idre. Det känns också 
som det kan bli så efter-
som vi fått signaler på 
att det uppstått en  
del fuktskador.”

Jörgen Marcus 
Projektledare plattsättning.

”Jag hoppas på ett bra 
år utan corona och sådan 
skit. Viktigt att alla får 
vara friska.”

Tomas Gyllenqvist 
Projektledare måleri & golv.



”Dels ser jag 
fram emot en  
del spännande 
projekt. Dels 
kommer jag  
under nästa år 
att få nya arbets-
uppgifter. Det ser 
jag fram emot.”
Mattias Johansson 
Projektledare, måleri.

”Full beläggning och 
nöjda kunder. Har man 
nöjda kunder får man  
full beläggning.”

Mikael Roth
Projektledare måleri,  
golv, kakel och klinker.

”Jag hoppas 
att det ska vara 
fortsatt bra på 
golvsidan. Men 
för mig person-
ligen blir det en 
förändring nästa 
år eftersom jag 
planerar att gå i 
deltidspension. 
Men min ambi-
tion är att bli 
kvar på Miljö- 
nären så länge  
de vill ha mig.”
Lennart Sjöblom  
Projektledare, golv.

”Ludvikahem (kommun- 
alt fastighetsbolag) har 
kommande år en ny upp- 
handling. Därför har vi 
nästa år fokus på att få 
behålla det avtalet. Det 
blir viktigt för oss.”

Mikael Hedin 
Projektledare.

”Jag hoppas på ett  
fortsatt bra, jämnt flöde 
av uppdrag under hela 
kommande året. Hoppas 
också på fler uppdrag 
inom området för kakel 
och klinker.”

Ronnie Karlsson 
Projektledare golv, 
kakel och klinker.

”Att det ska bli mycket 
utomhusjobb. Nu har 
man varit inne så länge. 
Genom att jobba utom-
hus får man också frisk 
luft och blir solbränd.”

Malin Nyman
Målare.

”Jag hoppas mest 
att pandemin ska 
ta slut. Det över-
skuggar allt.”
Kirsi Antfolk, 
Ekonomi.

”Jag hoppas på ett fort-
satt bra flöde av uppdrag 
även under kommande 
år och att inte pandemin 
ställer till med något 
som kan störa produk- 
tionen.”

Lars Engström
Projektledare måleri.

Vad hoppas du mest  
på i jobbet inför 2022?

Färgtrycket Nummer 4 2021

”Att vi får fort- 
sätta göra roliga 
och fina jobb med 
hög kvalité.”
Joakim Gustavsson
Fönsterrenoverare.

”Att vi får fortsatt bra 
orderingång och att det 
ser fortsatt lika bra ut 
på marknaden. Tänk om 
vi också kunde få till lite 
nyanställningar. Dess- 
utom hoppas jag förstås  
att pandemin ska ge  
sig i väg.” 

Kai Kinnunen 
Projektledare, måleri.

”Min förhoppning är att 
vi fortsätter att utvecklas 
och att fler upptäcker vår 
nya spännande produkt  
Microcement och att det 
får ett genombrott.”

Patrik Eklund 
Golvläggare & golv.

”Att jobben ska 
trilla in.”
Joakim Martinsson
Projektledare måleri.

”Att det ska flyta på bra, 
trots alla problem med 
covid19 i omvärlden och 
att vi får gott med jobb.”

Emma Hantzmann
Projektadministration.

”Att så många som möj-
ligt ska få vara friska och 
kan gå till jobbet. Det är 
bra både för kollegorna 
och för företaget.”

Anna Björklund
Ekonomi.



Färgtrycket Nummer 4 2021

et är, som alltid, extra inspire-
rande att utföra den här formen 
av kulturmåleri. Vi är bra på 

dessa uppdrag, säger Lars Engström, som 
är projektledare inom Miljönären.

Uppdraget handlar om att renovera 
fönstren och sedan, i samarbete med 

Svenska kyrkan Länsstyrelsen Dalarna 
och Dalarnas museum, återskapa de 
ursprungliga kulörerna kring fönstren, 
som målats bort genom åren.

Arbetet inleddes i slutet av november 
och ska vara klart i juli 2022.
 Hagakyrkan är en av Borlänges mer 

anonyma kyrkor, mycket för att den är 
sammanbyggd med stadshuset i Borlänge. 
Men flera av de som besökt kyrkan har 
noterat den fina interiören.

Joakim Gustavsson, som är en av Miljö- 
närens duktiga fönsterrenoverare, be- 
skriver en del av utmaningen i projektet:

– Normalt har man en färgkarta. Men 
här var det frågan om en speciell kulör 
som skapades när kyrkan byggdes. Det 
gällde att återskapa just den färgen och 
det lyckades vi med.

Fönsterrenovering av Hagakyrkan

D

Inom Miljönären finns stor kunskap om fönsterrenovering i kombination 
med äldre tiders linoljemåleri. Det var en viktig anledning till att Svenska 
kyrkan gav Miljönären i uppdrag att utföra fönsterrenoveringen när  
Hagakyrkan i Borlänge nu genomgår en större renovering.

Vi tänker på  
Min Stora Dag, 
Barncancerfonden 
och BRIS!
Miljönären vill önska er alla en God 
Jul och Gott Nytt År. 
 Liksom tidigare år kommer före- 
taget, i stället för att dela ut jul- 
klappar, att skänka pengar till väl-
görande ändamål. Det handlar om 
tre olika organisationer: MinStora- 
Dag, Barncancerfonden och Bris.

– Det är viktigt att våra barn mår bra. 
Barnen är framtiden i samhället. Därför 
känns det, för oss inom Miljönären, extra 
bra att stödja dessa verksamheter, säger 
Anderas Söderqvist, VD i Miljönären.

God Jul och Gott Nytt År!
Det är en insamlingsstiftelse som hjälper svårt sjuka barn att förverk- 
liga sina önskedrömmar. Varje år insjuknar hundratals barn i Sverige  
i sjukdomar med en svår livspåverkande, inte sällan livshotande,  
diagnos. MinStoraDags mål är att ge dessa barn någonting under- 
bart att drömma om när dagarna är långa och behandlingarna tuffa.  

Läs mer på www.minstoradag.org  |  PG:90 05 13-3 

Detta är julklappen som man inte kan ta på, men som kan betyda  
så oerhört mycket för så många barn och deras anhöriga. 

Läs mer på www.barncancerfonden.se  |  PG:90 20 90-0

Organisationen Barnens rätt i samhället får en allt viktigare funktion. 
BRIS hjälper, på ett mycket bra sätt, utsatta barn och anhöriga i  
Sverige. Nu kan både barn och vuxna få hjälp och stöd genom BRIS. 

Läs mer på www.bris.se  |  PG:9015 04-1

Fakta / Hagakyrkan

Hagakyrkan tillhör Stora 
Tuna församling i Västerås 
stift inom Svenska kyrkan. 
Invigningen av Hagakyrkan 
skedde 27 september 1936. 
Från början hette kyrkan 
Borlänge-Domnarvets försam-
lingshem men 1972 ändrades 
namnet till Hagakyrkan. Då 
hölls flera gudstjänster på 
finska vilket gjorde att kyrkan 
också fick namnet Haga- 
kirkossa. (Källa: Wikipedia)

Joakim Gustavsson,  
en av Miljönärens duktiga 
fönsterrenoverare. 
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Andreas Hedbom, VD, Leksands IF.

För tre år sedan tillträdde Andreas 
Hedbom som VD för Leksands IF.
Här berättar han hur det var att 
byta yrkesbana från privata när-
ingslivet till idrottsrörelsen, om 
supportrarnas engagemang, om 
uppvaknandet under pandemin 
och om klubbens ambition att 
bidra till samhällsutvecklingen.

fter sjutton år som VD för  
Monark Exercise AB i Vansbro 
rekryterades Andreas Hedbom 

i slutet av 2018 till posten som verkstäl-
lande direktör i Leksands IF. 

– Den största skillnaden mellan dessa 
båda uppdrag är offentligheten. Lek-
sands IF berör så många människor på så 
många olika plan. Det är två helt olika 
typer av verksamheter där kärnverksam-
heten bygger på helt olika saker, säger 
Andreas Hedbom. 

Under de år som gått sedan han kom till 
Leksands IF har föreningens representa- 
tionslag på herrsidan gjort en resa från bot- 
ten av den allsvenska tabellen till en posi-
tion i SHLs högre regioner. Dessutom finns 
föreningens damelitlag i högsta serien.

Men även vid sidan av det hockey-
mässiga har föreningen tagit stora kliv. 
Trygghet och ett lugn präglar organisa-
tionen och verksamheten:

– Det känns som att vi har något bra  
på gång för framtiden. Engagemanget 
kring vad vi gör är väldigt stort och  
genuint. För oss, som jobbar i föreningen, 
är supportrarna och våra samarbets- 
partners otroligt viktiga. De bidrar i allra 
högsta grad till att driva oss framåt, säger  
Andreas Hedbom.

Hur ser du på föreningens roll i  
Leksand som samhälle, om du bort-
ser från det hockeyelitmässiga?
– Vi är stolta över vår verksamhet. Du kan 
som knatte kliva in i Tre Kronors hockey- 
skola. Vi har en ungdomsverksam- 
het med 350 ungdomar och 90 ideella  
ledare. Omkring 100 hockeyelever läser på 

Leksands Gymnasium. Både som nation- 
ellt och lokalt gymnasiealternativ. Dess-
utom har vi en sommarhockeyskola som 
lockar väldigt många besökare till Leksand 
på somrarna. Allt detta är viktiga delar 
för oss. Vi vill vara en motor för och bidra 
till utvecklingen av Leksand och regionen 
som samhälle.

 
Hur har ni påverkats av pandemin?
– För egen del har det varit ett uppvak-
nande att inse hur mycket den här typen 
av verksamhet betyder för olika personer. 
Det kan vara en ungdomsspelare som 
vill spela match eller våra besökare som 
längtar efter att följa våra elitlag från 
läktaren. Detta visar att vi har en otro-
ligt viktig roll att fylla i samhället, svarar  
Andreas Hedbom.

Noterbart är att bland de totalt trettio 
föreningar som finns representerade i 
de högsta ligorna i svensk ishockey (SHL, 
SDHL samt allsvenskan) är Leksand den 
näst minsta kommunen sett till invånar- 
antal; bara Tingsryd är mindre. Men sett 

till publikintresse är Leksand fyra med 
närmare 6000 besökare i snitt på hemma- 
matcherna:

– Tegera Arena är och blir en stor och 
viktig mötesplats i kommunen och för 
hela regionen och det är klart att våra 
SHL-matcher är ett lokomotiv i detta. Det 
vill vi både bevara och utveckla. Men det 
är viktigt att komma ihåg att vi har otro-
ligt många aktiviteter varje dag i vår arena. 
Arenan blir som en stor och oerhört vik-
tig ungdomsgård, säger Hedbom.

Andreas Hedbom gick från 
privata näringslivet till idrotten

Fakta / Andreas Hedbom

Ålder: 50
Bor: Leksand
Yrke: VD i Leksands IF
Om du ska tapetsera eller måla 
om hemma, gör du det då på 
egen hand eller anlitar du hjälp?  
”För att det ska bli riktigt bra  
anlitar jag någon som kan det där.”

E

Andreas Hedbom lämnade det privata näringslivet för att bli VD i Leksands IF.  
Han berättar här om förändringen och det lugn som nu präglar klubbens verksamhet. 
TEXT OCH FOTO: MÅRTEN LÅNG.

 

 


